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Protokół Nr 32/21 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 18 czerwca 2021 r.  

w godzinach: 13.00-14.30 w trybie hybrydowym.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadził Zastępca Przewodniczącej Komisji – Paweł Krakowiak.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad :  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Zaopiniowanie Raportu o stanie Województwa Świętokrzyskiego w 2020 roku. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Województwa Świętokrzyskiego za 2020 r. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia w 2021 r. pomocy finansowej  

w formie dotacji celowej dla Miasta i Gminy Busko-Zdrój z przeznaczeniem na 

realizację zadania pn. „Chopin in memoriam” w ramach XXVII Międzynarodowego 

Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku Zdroju.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków 

dochodów w samorządowych jednostkach budżetowych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów liceów ogólnokształcących w województwie świętokrzyskim 

w roku szkolnym 2021/2022 w ramach projektu pozakonkursowego Województwa 

Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program stypendialny realizowanego w obszarze 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-

2020 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim w roku 

szkolnym 2021/2022 w ramach projektu pozakonkursowego Województwa 

Świętokrzyskiego pn. Świętokrzyski program stypendialny dla uczniów szkół 
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zawodowych realizowanego w obszarze Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 

8. Przyjęcie planu pracy komisji na drugie półrocze 2021 roku. 

9. Sprawy różne. 

Ad. 1 

Paweł Krakowiak, Zastępca Przewodniczącej Komisji poprosił o wprowadzenie do 

porządku obrad punku nr 4, gdyż temat został zgłoszony przez zarząd województwa w dniu 

17.06.2021r. W związku z tym radni przegłosowali przyjęcie dodatkowego punktu, a radny 

Marek Strzała oddał głos „za” na miejscu poprzez podniesienie ręki.  

Ad. 2 

O zabranie głosu został poproszony Tomasz Janusz, Zastępca Dyrektora Departamentu 

Inwestycji i Rozwoju, który przedstawił Raport o stanie Województwa Świętokrzyskiego  

w 2020 roku. Zał. nr 3 do protokołu.  

Prelegent podkreślił, że wymóg sporządzenia raportu został określony w nowelizacji ustawy  

o samorządzie województwa, stąd analiza przytoczonych danych stanowi obligatoryjny 

charakter dokumentu. Główne tezy raportu opiewały spadek ludności województwa w graniach 

7 tyś. mieszkańców, jak również najniższy w kraju przyrost urodzeń. Pozytywy aspekt 

odnotowano zaś w skali powrotów mieszkańców z zagranicy oraz wydatkowania dużych 

nakładów inwestycyjnych.  

Po wysłuchaniu wystąpienia, Radny Marek Strzała zadał pytanie jak jest rozpatrywane 

samozatrudnienie, czy to jest nowopowstający podmiot, czy to jest osoba nowozatrudniona.  

Odpowiadając Dyrektor Janusz podał, że badana klasyfikacja statystyczna obejmuje wskaźnik 

o nazwie „osoby fizyczne zakładające działalność gospodarczą” i jest to zdecydowana 

większość w przyroście firm rzędu ponad 3,5 tyś. w roku 2020. Ponadto, jak przytoczył 

dyrektor główny wzrost odnotowano w branżach budownictwa i handlu hurtowego.  

Na zakończenie tego punktu porządku obrad, Radny Tadeusz Kowalczyk wyraził osobistą 

refleksje, że niestety województwo na podstawie raportu nie ma się czym pochwalić, w związku 

z tym wszyscy powinni się zabrać do pracy. 
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Następnie w wyniku głosowania, większość radnych pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 

raport. zał. nr 4 wynik głosowania dot. raportu, zał. nr 5 opinia komisji w tej sprawie. 

Ad. 3 

Kolejno, głos zabrała Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa 

przedstawiając sprawozdanie finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Województwa Świętokrzyskiego za 2020 r. Materiały zał. nr 6 do protokołu 

Obecny na miejscu Radny Marek Strzała zgłosił pytanie, jaka wartość CIT wraca z Warszawy 

do województwa podając w procentach. 

Skarbnik Województwa podała, że kwota dochodów z udziału podatku CIT wynosi 

122 205 554 zł., zaś podając w procentach województwo odnotowuje 15,75% udziału  

w podatku CIT oraz 1,6% udziału w podatku PIT. 

Po czym radni wyrazili pozytywną opinię w przedmiotowym temacie za pośrednictwem 

głosowania. zał. nr 7 wynik głosowania dot. sprawozdania, zał. nr 8 opinia komisji w tej 

sprawie. 

Ad. 4 

Zgodnie z porządkiem obrad,  po wprowadzeniu dodatkowego punktu o zabranie głosu został 

poproszony Paweł Walesic Kierownik Oddziału Dziedzictwa Narodowego.  

Prelegent przekazał, że Burmistrz Miasta i Gminy Busko-Zdrój pismem z dnia 05 maja 2021 r. 

zwrócił się o udzielenie pomocy finansowej z przeznaczeniem na organizację XXVII 

Międzynarodowego Festiwalu Muzycznego im. Krystyny Jamroz w Busku-Zdroju,  

w szczególności na pokrycie kosztów koncertu „Chopin in memoriam” z udziałem Philippe 

Giusiano, uznanego pianisty z Francji. Natomiast koncerty festiwalowe będą się odbywać  

w Busku–Zdroju, Wiślicy, Ożarowie, Solcu-Zdroju, Skalbmierzu, Dobrowodzie, Szańcu  

i Chmielniku w dniach 2 – 11 lipca br. Z uwagi na podniosły charakter wydarzenia oraz 

możliwość promocji regionu świętokrzyskiego, Departament Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego rekomenduje udzielenie wsparcia w formie dotacji celowej w kwocie 20 000,00zł. 

Radny Tadeusz Kowalczyk zgłosił osobiste poparcie dla procedowanej inicjatywy wyrażając 

jednocześnie uznanie dla organizatorów. 
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Po sprawdzeniu quorum, radni w wyniku głosowania pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 

w tej sprawie. zał. nr 9 wynik głosowania dot. udzielenia dotacji celowej, zał. nr 10 opinia 

komisji. 

Ad. 5 

Następnie, projekt uchwały w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków dochodów  

w samorządowych jednostkach budżetowych przedstawił Piotr Kisiel, Zastępca Dyrektora 

Departamentu Edukacji, Spotu i Turystyki.  

Dyrektor podał, że ze względu na potrzebę dalszego rozszerzania katalogu dochodów, 

pochodzących ze źródeł w ramach kształcenia zawodowego, jak również wydatków z nich 

finansowanych zachodzi potrzeba podjęcia przez sejmik uchwały w tej sprawie. Realnie 

spowodowuje to przekazywanie środków z końcem roku, pozyskanych z opłat za kursy 

zawodowe, na rachunki danej placówki edukacyjnej, a nie jak to było do tej pory na rachunek 

ogólny urzędu marszałkowskiego. Dzięki temu, dana jednostka będzie mogła dysponować 

swoim budżetem w ramach potrzeb.  

Na podstawie szczegółowo udzielonych informacji, radni głosując zdecydowali, że wyrażą 

pozytywną opinię do zaproponowanego projektu uchwały w tej sprawie. zał. nr 11 wynik 

głosowania dot. wydzielenia rachunków, zał. nr 12 opinia komisji. 

Ad. 6 i 7 

Ze względu na podobną tematykę punktów 6 i 7 przyjętego porządku obrad, Dyrektor Piotr 

Kisiel odpowiedzialny za ich przedstawienie, poprosił o możliwość jednoczesnego 

przedstawienia zagadnień, na co Zastępca Przewodniczącej Komisji wyraził zgodę. 

W związku z tym, dyrektor zreferował zasady przyznawania stypendiów dla uczniów liceów 

ogólnokształcących oraz dla uczniów szkół zawodowych w województwie świętokrzyskim  

w roku szkolnym 2021/2022. Jak zostało podane, stypendia będą kontynuowane w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 

Łącznie program obejmie 422 uczniów przez okres 10 miesięcy w ramach udzielonej pomocy 

finansowej w wysokości 380 zł miesięcznie na osobę. Dodatkowo, każdy nauczyciel otrzyma 

500 zł za opiekę nad wybranym stypendystą.  
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Po wysłuchaniu wystąpienia i sprawdzeniu quorum, radni przeprowadzili dwa odrębne 

głosowania nad wyrażeniem opinii do zaproponowanych projektów uchwał w sprawie 

stypendiów. W rezultacie komisja w obydwu przypadkach wyraziła pozytywną opinię. zał. nr 

13 wynik głosowania dot. stypendiów LO, zał. nr 14 opinia komisji w tej sprawie, zał. nr 15 

wynik głosowania dot. stypendiów szkół zawodowych, zał. nr 16 opinia komisji w tej sprawie.  

Ad. 8 

W tym miejscu, Zastępca Przewodniczącej Komisji zadał pytanie czy są jakieś uwagi co do 

zaproponowanego planu pracy komisji na drugie półrocze 2021 roku. W wyniku braku 

zgłoszeń, komisja jednogłośnie przyjęła plan.  zał. nr 17 wynik głosowania nad planem pracy 

komisji.  

Ad. 9 

Spaw różnych nie zgłoszono 

 

 

                                                                           Zastępca Przewodniczącej Komisji 

                                                                                           Paweł Krakowiak 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek-Stefaniak   


